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Arribava envoltada d’un clima
d’incertesa. Ningú s’atrevia a as-
segurar que tornaria a ser un
èxit. “La gent està cansada”, s’as-
sumia col·lectivament. Però el
carrer, un cop més, va respondre.
I la Diada va ser, de nou, un clam
independentista multitudinari.

Prop d’un milió de perso-
nes –800.000 segons les policies
locals, més d’un milió segons els or-
ganitzadors– van concentrar-se
aquest passat diumenge a Barce-
lona, Salt, Tarragona, Lleida i Ber-
ga sota l’eslògan ‘Endavant, Repú-
blica Catalana’. Concretament, a
Barcelona, on també estaven cridats
a mobilitzar-se els ciutadans del
Barcelonès Nord, 540.000 perso-

nes van omplir el passeig de Sant
Joan de ‘batecs’ a favor de la Re-
pública Catalana, entre ells l’alcal-
dessa de Badalona, Dolors Sabater,
i la de Montgat, Rosa Funtané.

Sota un sol de justícia, els ma-
nifestants, una vegada més de
totes les edats, van intentar exe-
cutar una performance que, a di-
ferència d’anys anteriors, va ser
poc lluïda. Ni la metàfora –milers
de punts bategant alhora– ni la
música escollida van ajudar a
aconseguir-ho. Al final, de fet, el
tradicional crit d’independència va
acabar funcionant millor, injectant
èpica a una concentració que,
això sí, va ser menys nombrosa
que les d’anys anteriors.

Curiosament, la xifra d’en-
guany –prop d’un milió– s’as-
sembla molt a la d’1,1 milions de
persones que van protestar el
2010 per la retallada de l’Estatut

per part del Tribunal Constitu-
cional, la manifestació ‘mare’ del
procés. La d’enguany es presen-
tava com la definitiva, la de la cul-
minació del camí. De fet, molts
manifestants van sortir al carrer
diumenge esperançats que així si-
gui. “No estem cansats, estem
impacients”, deien molts, recor-
dant les cinc Diades massives que
han tingut lloc en els últims anys. 

“Estem a punt”, clamava el pre-
sident de l’Assemblea Nacional Ca-
talana (ANC), Jordi Sánchez, en el
moment dels parlaments finals. “El
procés només pot acabar bé si aca-
ba a les urnes. No dubtem que el
Govern i el Parlament sabreu es-
collir el com i el quan”, afegia. El
debat sobre si això s’ha de traduir
en un referèndum o en unes elec-
cions constituents ja ha començat.
I, mentrestant, la nova Diada mul-
titudinària ja és història.

En Portada 3 | línianord.cat15 setembre 2016

El carrer està‘a punt’
» Prop d’un milió de persones tornen a convertir la Diada en un gran clam independentista
» L’ANC i Òmnium empenyen el Govern de Puigdemont a culminar el procés “a les urnes”

BARCELONÈS NORD4A banda
de desplaçar-se a les multitudi-
nàries manifestacions descen-
tralitzades de diumenge, els veïns
del Barcelonès Nord també van
viure la Diada a casa seva. A Ba-
dalona, dissabte es va celebrar
per primera vegada l’acte insti-
tucional davant del Pont del Pe-
troli. L’acte també va servir per
recordar les víctimes badalonines
del setge de Barcelona de 1714,
així com totes les víctimes de gue-
rres i persones refugiades.

D’altra banda, a Santa Colo-
ma el protagonisme va ser per a
l’ofrena floral a la plaça de la Vila,
durant la qual va haver-hi ac-

tuacions dels Castellers de San-
ta Coloma i els Laietans de Gra-
menet.

Mentrestant, a Sant Adrià
dissabte tot el protagonisme va
ser per al diputat d’ERC al Con-
grés espanyol, Gabriel Rufián,
que va assistir al dinar de ger-
manor que organitzava el partit
a la ciutat en el marc de la Fes-
ta Major.

Rufián va aprofitar per criti-
car el pacte entre PP i Ciutadans
a l’Estat i per retreure al PSOE
que “no accepti el dret a decidir”.
A més, el diputat republicà va
instar els comuns a “sumar-se a
la República Catalana”.

Badalona recorda els refugiats 
i Rufián visita Sant Adrià

Arnau Nadeu
BARCELONA

El passeig de Sant Joan de Barcelona es va omplir a vessar de manifestants a favor de la República Catalana. Fotos: ANC (G. Peñarroja/G. Bonaventura)
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4El poder
per Jordi Lleal 

Els alts funcionaris, magistrats
i juristes de l’Estat espanyol són
la columna vertebral del poder,
els quals exerceixen la seva
autoritat amb una monumen-
tal i absoluta obnubilació dels
seus corifeus. La senyora Con-
suelo Madrigal, fiscal general
de l’Estat, llegint un discurs
amenaçador i agressiu, adjec-
tivant el procés independen-
tista com a “demagògic”, de-
clarant que “per sobre de les lli-
bertats hi ha la llei”... Declara-
cions davant del rei Felip VI, el
president del Suprem, Carlos
Lesmes, el del Tribunal Cons-
titucional, Fco. Pérez de los
Cobos, i el ministre de Justícia,
Rafael Catalá, que ho van es-
coltar com uns estaquirots. Per
omplir l’orinal del cinisme fins
a vessar, Carlos Lesmes, en la
seva intervenció, va assegurar
que el Poder Judicial és total-
ment  independent (ex, quina
paraula!) respecte al Poder Ex-

ecutiu, sense que se li escapés
el riure. L’intent de nomena-
ment de l’exministre José Ma-
nuel Soria pel càrrec de direc-
tor executiu del Banc Mundial
és de traca i mocador. La re-
presentació del niu de ser-
pents que simbolitza el poder
fàctic a Espanya és l’esper-
pent filmat de la classe políti-
ca, econòmica i mediàtica. Mi-
reu el reportatge del casament
de la filla d’Aznar i la Botella,
allà desfilaren la flor i nata dels
components del poder espa-
nyol, els de la llotja del Berna-
béu. La meitat, embrancats
en negocis il·lícits, alguns en-
causats i a la presó. Un Estat
podrit, que cau a trossos i els
seus prohoms segueixen com
que no passa res, Madrid és el
centre del poder i a qui no li
agradi que s’hi posi fulles.
Amb la seva prepotència ob-
nubilada no es pot esperar un
canvi d’actitud. Adéu! 

Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#DiadaMultitudinària

@jcuixart (Òmnium): Gràcies a tothom
per ser-hi. No ens pariren per dormir. La
República es guanya a les urnes, es cons-
trueix al carrer! Seguim.

#QuinzeAnysDesprés

@raibotey: Aprenem del cosmopolitisme i
l'obertura de mires d'aquella gent que
recorda l'11S de Nova York i Xile però obvia
el català!

#BarberàStyle

@catalanetcritic: El Suprem obre causa a
Rita Barberà per presumpte blanqueig de
capitals. Felicitats, ja teniu un o dos escons
més per a les pròximes eleccions.

Aire fresc

Bocabadats, esmaperduts i amb
les dents espetegant de ràbia,
una multitud de badalonins i
ciutadans del món veuen com
passen de cop de la riquesa a la
pobresa. Moltes persones es
pregunten: com pot ser que fa
no res semblava que tot anava
bé i, ara, tot va malament? Qui
ens enganyava? Tot és culpa de
la crisi dels darrers anys?

La veritat és que no ens ha
enganyat ningú més que nos-
altres mateixos. Fa uns anys vi-
víem al paradís de l'abundàn-
cia, la prosperitat i el creixe-
ment econòmic. Els gossos es
lligaven -i es lliguen, en deter-
minats casos- amb llonganis-
ses. Encara avui només cal
que observem, per exemple,
com els supermercats llencen,
per la porta del darrere, tones
d'aliments, simplement per
haver sobrepassat un dia la
seva oficial i burocràtica data
de caducitat. Tones de fruites
i verdures són llençades pel seu
aspecte. Dissabte passat, a Ba-
dalona, hi havia bosses i bosses
de pa a la vora d'un contenidor
que estava ple a vessar. Quan
arribes amb avió a Barcelona,
pots veure per tota la costa
unes ciutats plenes de llum,
fins i tot, a les quatre de la ma-
tinada. Contaminació lumíni-
ca? Què és això? Crisi energè-
tica? On? Racionalització de la
despesa i eficiència de les ciu-
tats? Per què? 

Contrasta aquesta situació
amb la desesperança que molts
aturats viuen a casa seva. La
resta, ens adonem de la grave-
tat de la situació al veure el fà-
cil que ha estat posar-se d'a-

cord entre els dirigents dels pa-
ïsos rics, prime, per reunir-se
i després per ajornar les solu-
cions concretes. Ara, Brexit;
després, més brogit... La se-
nyora que treballa a l’escala de
casa afirma que les coses deuen
estar molt malament si neces-
siten reunir-se tots els caps
grossos del món per solucionar
el problema. Però la televisió
que cobria el G-20 ens va mos-
trar uns homenots ben som-
rients... 

Tan fàcil que va ser acostu-
mar-nos a ser “rics” i ara re-
sulta que ens haurem d'acos-

tumar a ser pobres. Dins ma-
teix de casa nostra es parla de
refundar el capitalisme. Per
tot arreu de la pell de brau hom
s’embarbussa amb tanta cor-
rupció. Des de Madrid, s'a-
vancen mesures de control del
sistema financer, amb la in-
tervenció dels poders públics i
la creació de noves institu-
cions que vigilin qui vigila.
Aquí preparem una nova Hi-
senda pública per quan arribi
la República... A la casa de la
vila -em diuen- paren bojos
quadrant números i buscant
diners per pagar deutes...

Si els centenars d'organis-
mes que ara hi ha arreu no han
servit per evitar un campi qui
pugui, crear-ne més agreujarà
la situació, i s'imposa suprimir
tanta organització que duplica
i enreda el sistema i assegurar
que les que són indispensables
facin la seva feina. El que sí que
cal és la nostra refundació amb
l'ètica de l'esforç i el treball,
contra l'especulació, el diner fà-
cil i subsidiat.

Em preocupa molt que l’A-
juntament badaloní no posi
encara damunt la taula argu-
mentaris i programes de futur,
pressupostats i viables. I em
pregunto si aquest consistori
nostre està fent o no un croquis
de què i com cal canviar el di-
buix de la Badalona actual per
encarar el futur. 

Res és fàcil, avui com avui.
Per tant, m’ensumo que sa-
bem què fer en un moment que
ens pot permetre redefinir, di-
buixar de nou, enfocar la nova
Badalona sense distorsió, però
que no sabem com. La crisi po-
lítica espanyola i la crisi eco-
nòmica mundial –i, per tant,
espanyola i catalana- condi-
ciona el futur de la nostra ciu-
tat. I “condiciona” no vol dir
que “justifica”, ja que existeixen
molts aspectes millorables que
no depenen exclusivament dels
ingressos.

L’11 de setembre que aca-
bem de viure ens empeny. Se-
ria frustrant no aprofitar l’em-
penta del poble, oi? Per cert, on
és la bandera catalana que
onejava des de fa anys al cos-
tat del monument a l’11 de Se-
tembre, a La Plana?

“Em preocupa molt

que l’Ajuntament

badaloní no posi

encara damunt la taula

programes de futur”

per Estanis Alcover i Martí

4Un 11S per una BDN nova
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Un diari obert

Atacar la democràcia i la llibertat bar-
rejant-les amb el terrorisme com fan
José Manuel García-Margallo i Pedro
J. Ramírez al referir-se a Catalunya és
constitucional. La Fiscalia ho veu bé i
no actua contra el ministre d’Afers
Exteriors ni el director del diari digital
“El Español”.

Margallo preocupat per un bluf
García-Margallo diu que el sobiranisme
català és un bluf. No s’entén que si el pro-
cés sobiranista democràtic, pacífic, mul-
titudinari al carrer i majoritari al Parla-
ment és un globus que es desinfla es pre-
ocupi tant. És lògic que, com a ministre
d’Afers Exteriors, pensi què passa en una
Catalunya que vol ser tant sobirana com
Espanya. Però un demòcrata no pot fer
declaracions tan terribles com les que ha
fet: “D’una crisi se’n surt, un atac terro-
rista es supera, però la dissolució d’Es-
panya és absolutament irreversible”.
Tranquil, home. Les colònies americanes
es van independitzar i Espanya va per-
dre Gibraltar però Espanya continua
existint! Les víctimes del terrorisme
(ETA, GAL, jihadisme), per altra banda,
estan dolgudes amb Margallo perquè mai
no se supera un atac terrorista. I des de
la democràcia, es sigui sobiranista cata-
là o no, cal preguntar al ministre si pre-
fereix una Espanya amb terrorisme o una
Espanya que respecti els drets i les lli-
bertats de les persones i dels pobles. Creu
Margallo que és legítim utilitzar el joc
brut contra els adversaris polítics com ha

fet el seu company Jorge Fernández
Díaz en el ministeri de l’Interior?

Pedro J. ofèn els demòcrates
Animat per les declaracions de Marga-
llo, “El Español”, diari digital dirigit per
Pedro J. Ramírez, com un escolanet
servil i reaccionari, publica una vinyeta
en què es compara l’independentisme de-
mocràtic i pacífic català amb els atacs ter-
roristes contra les Torres Bessones. Una
avioneta amb l’estelada xoca contra una
torre amb els colors de la rojigualda. Vo-
mitiu. Pedro J. i “El Espanyol” utilitzen
el terrorisme islamista per ofendre les víc-
times del terrorisme, el poble nord-
americà, el poble català i els demòcrates
del món.

Tripartit espanyolista
El sobiranisme català ha tornat a donar
en la Diada Nacional de Catalunya a Mar-
gallo, al govern espanyol i a l’ultraespa-
nyolisme una contundent i serena res-
posta democràtica. A cap lloc del món se
celebren manifestacions com les de la
Diada. Any rere any, de manera festiva,
reivindicativa, pacífica, amb sentiment
i per convenciment. Aquestes manifes-
tacions valen la pena perquè ajuden a fer
veure  a les instàncies internacionals les
raons i la força del sobiranisme. També
mostren el baix nivell democràtic de l’Es-
panya constitucional. I és que el tripar-
tit espanyolista (PP, PSOEPSC, C’s) no
deixa votar el poble català per decidir el
seu present i el seu futur.

4La Fiscalia
per Oriol Domingo

Opinió en 140 caràcters

Fa molts anys, em comenta un bon amic,
quan van poder anar a visitar alguns dels
països de l’est d’Europa, els cridava l’a-
tenció les cues que hi havia per tot arreu.
La gent havia de fer cua als forns, als
mercats, a les botigues… fins i tot als res-
taurants. Per no parlar del que passava
a les administracions públiques.

Tanmateix, la gent s’ho prenia amb
calma i en cap cas s’observaven com-
portaments incívics o agressius. Sem-
blava normal perdre el temps fent cua
i en molts casos servia per fer-la petar
amb qualsevol dels que hi eren esperant
el seu torn.

A la gent d’aquí que observava això
li semblava un autèntic disbarat. Els co-
mentaris i les crítiques barroeres a tot
allò eren quasi generals. “Això al meu
país ningú ho aguantaria”, deien. “La
protesta seria permanent i contundent”.

Han passat d’això una pila d’anys i
el món ha canviat molt, com també en
aquests països la situació política és di-
ferent. Però, com diu el refrany, mai no
diguis d’aquesta aigua no en beuré.

M’explica el meu amic que aquests
últims dies d’agost ha intentat gestionar
alguns dels temes pendents abans de co-
mençar a treballar. Així que va anar a al-
guns dels llocs on li havien de solucio-
nar alguns d’aquests assumptes.

Amb tota la documentació que
pensava que seria necessària per faci-
litar la feina als responsables de l’ad-
ministració, en alguns dels casos, va co-
mençar el seu recorregut. Hem d’ex-
plicar que el bon home acabava d’ar-
ribar de vacances i el seu estat d’ànim
era d’allò més positiu.

Primer de tot va passar pel banc, ja
que necessitava uns calés. Les cues que
hi havia van fer desistir-lo del seu intent.

La següent etapa del seu itinerari va
ser la Tresoreria General de la Segu-
retat Social. Necessitava un document
que li demanava l’Ajuntament per

tancar un tema que ja s’arrossegava feia
mesos.

Quan va entrar a les oficines va
quedar sorprès de la gentada que hi ha-
via esperant el seu torn. No eren més de
les onze i li va tocar el número cent vint
i anaven pel vuitanta-tres. Va preguntar
a quina hora tancaven i va decidir mar-
xar i tornar més tard. Abans de marxar
va veure un cartell penjat al mostrador
que anunciava: Disculpen las molestias,
falta personal. Ironies de la vida.

De camí al següent destí es va tro-
bar amb un vell conegut que li va ex-
plicar el que ha passat aquest estiu en
els hospitals. Es van tancar llits a molts
d’ells, es programaven visites urgents
a 26 dies vista, als passadissos de molts
hospitals hi havia cues de pacients es-
perant ser atesos moltes hores, els
malats crònics no podien ser atesos a
les seves cases perquè molts metges ha-
vien estat traslladats a localitats de la
costa per atendre els turistes...

Després d’acabar la conversa, i abans
de continuar fent les gestions pendents,
va aprofitar per comprar unes cosetes a
una petita botiga. També va haver de fer
cua per poder pagar. A l’Ajuntament, on
també havia de fer algunes consultes, va
veure que hi havia cua a l’entrada i va de-
cidir deixar-ho per un altre dia.

Com que ja era tard va anar a agafar
l’autobús per tornar a casa seva i es va
trobar que també hi havia gent fent cua
i el seu autobús no arribaria fins a tret-
ze minutes més tard. Així que va recor-
dar les cues dels països de l’est i tot sol
va començar a somriure i caminar cap
a casa. Tanmateix, va preguntar-se si el
que ens està passant és normal o és un
retrocés. Si el que es va aconseguir du-
rant els primers anys de la democràcia
gràcies a les lluites dels treballadors no
ho estan robant els polítics corruptes i
un govern podrit al servei dels podero-
sos o només és un problema temporal.

4Fent cua
per Pedro Jesús Fernández 

@Oriol_Bdn (Oriol Rodríguez, mete-
oròleg): Els millors llamps que mai he fo-
tografiat. Esclafit de 93 km/h i pedra d’1 i
2 centímetres de diàmetre a #Badalona.

#RockFest2017

@RockFestBCN: Habemus fechas!!! El
30 de junio, y el 1 y 2 de julio, reserva-
dos!!!! Festival #RockFestBCN. Ya queda
menos!

#UPCDiagonalBesòs

@KRLS (Carles Puigdemont): La inau-
guració del campus Diagonal-Besòs obre
una nova centralitat que tindrà efectes
multiplicadors, sobretot per a Sant Adrià.

#LaTempestaPerfecta
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Després d’haver dissenyat con-
juntament el programa de les Fes-
tes de Maig i la Festa Major d’A-
gost, ara la Comissió de Festes i l’A-
juntament volen fer un pas més i
obren la porta a repensar el model
de totes dues jornades festives.
“Volem que guanyin en qualitat”,
explica Sergi Caravaca, membre de
la comissió.

Per fer-ho, iniciaran un procés
que començarà dissabte a la Ma-
sia de Can Canyadó amb l’acte
Reinventem les festes. Durant tot
el dia s’analitzarà el model actual
de festes i es coneixeran expe-
riències d’altres ciutats. Tot plegat,
organitzat en tres eixos. Per co-
mençar, s’abordarà la innovació,
a través de l’experiència d’Iguala-
da i Mataró. D’altra banda, es
comptarà amb representants de la

Patum de Berga i les festes de San-
ta Tecla de Tarragona, que expli-
caran el protocol de les seves fes-
tivitats. “Entenem el protocol com
la capacitat de decidir què forma
part i què no de la festa”, diu Ca-
ravaca. 

Per últim, s’ha convidat inte-
grants de les comissions de festes
de Granollers i Premià de Mar. Els
dos municipis tenen festes majors
estructurades entorn de dues co-
lles. En el cas dels vallesans són els

Blancs i els Blaus, que competei-
xen entre ells, mentre que en el cas
maresmenc, els pirates i els pre-
mianencs recreen una batalla però
no entren en competició.

“No tenim definit el model,
però volem que sigui més partici-
patiu”, diu Caravaca. En aquest
sentit, la comissió espera que els
primers efectes es puguin veure al
2017, tot i que reconeixen que això
dependrà de la magnitud dels
canvis que es vulguin aplicar.

Les Festes del Dimoni podrien experimentar canvis el 2017. Foto: Arxiu

Badalona comença el procés
per reinventar les seves festes
» La Comissió de Festes i l’Ajuntament volen repensar-ne el model
» Dissabte es donarà el tret de sortida a la Masia de Can Canyadó

L’Ajuntament tanca el Wifi 
al carrer i el PP ho critica

CONNECTIVITAT4L’Ajuntament
ha deixat de prestar servei de
Wifi als carrers de la ciutat. Línia
Nord ja va avançar que la volun-
tat del govern municipal era ofe-
rir la connexió dins dels equipa-
ments municipals i ja ho ha posat
en pràctica.

La principal raó de la decisió
és, segons el consistori, que el Wifi
als equipaments permet navegar
amb molta més velocitat, ja que la
Comissió del Mercat de les Tele-
comunicacions limita la capacitat
de la connexió a la via pública per
no perjudicar les companyies pri-
vades. D’altra banda, el govern
considera que el cost del servei -

23.000 euros- no està justificat
perquè en tres anys només 3.000
usuaris s’hi han donat d’alta.

Uns arguments que no han
convençut el PP. De fet, el regidor
Xavier García Albiol considera
que l’objectiu del govern munici-
pal és “carregar-se” tot allò que es
va fer durant el seu mandat. Els
populars asseguren que la majo-
ria de municipsi catalans ofereixen
Wifi al carrer i afirmen que els
usuaris del servei són 15.000. “És
injustificable des del punt de vis-
ta ciutadà i només justificable
des de la rivalitat política que uti-
litza els serveis públics contra els
interessos generals”, diu Albiol.

La sol·licitud de subvencions, 
per primer cop unificada

ECONOMIA4Per primera vega-
da, els veïns podran sol·licitar en
un mateix període de temps les di-
verses subvencions públiques
convocades per l’Ajuntament.
Fins ara, cada subvenció tenia un
termini diferent. El període de
sol·licituds s‘ha obert aquesta
setmana i finalitzarà el pròxim 7
d’octubre.

FEMINISME I COOPERACIÓ
A banda de la unificació de sol·li-
cituds,  el consistori recupera  les
subvencions a entitats de solida-
ritat que realitzen tasques de co-

operació al desenvolupament i en
crea de noves per a entitats de do-
nes que treballin en l’enforti-
ment i la seva incidència social i
política des d’una perspectiva fe-
minista. A més, s’impulsa una
subvenció per a aquells propie-
taris que disposin el seu pis per a
lloguer social a l’Oficina Local
d’Habitatge.

D’altra banda, es mantenen
les subvencions per entitats que
desenvolupen programes d’inte-
rès social així com les destinades
a famílies monoparentals i a per-
sones vídues en risc d’exclusió.

Petit tornado a la ciutat 
durant les tempestes d’ahir

METEOROLOGIA4Durant les
tempestes de la matinada de di-
mecres, Badalona va viure un es-
clafit. Es tracta d’una espècie de
petit tornado produït per una co-
lumna d'aire en ràpid descens
que després de fer impacte a la su-
perfície s'estén en totes les direc-
cions i genera vents molt forts.

En aquest cas, la ràfega va arri-
bar als 93 km/h al Centre i als 122
km/h a la zona del Museu. De fet,
es tracta d’una de les velocitats de

vent més altes registrades mai a
l’observatori del Museu.

La tempesta i la ventada van
provocar que s’aixequessin les ta-
pes del clavegueram, així com
danys en semàfors i fanals. Tam-
bé es van inundar alguns passos
subterranis i es van registrar cai-
gudes d’arbres i branques en di-
ferents punts, com el parc de Ca
l’Arnús i Can Solei. A més, alguns
baixos es van inundar, igual que
el pas soterrat de la Barca Maria.

Redacció
BADALONA

Foto: Twitter (@Oriol_Bdn)

Can Solei i Ca l’Arnús | Obre la Jugatecambiental
Diumenge es posarà en marxa el cicle de tardor de la Jugatecambiental del parc de Can Solei i de Ca l’Ar-

nús, que funcionarà fins al 27 de novembre. Es tracta d’un espai de joc compartit, educatiu i creatiu, per
divertir-se i explorar, dirigit per l’Obrador de la Riera. Diumenge es donarà el tret de sortida amb un ta-

ller de biodiversitat i un taller de manteniment del Jardí de les Ciències i de les Papallones del parc.
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Impulsen una plataforma 
de col·laboradors de Can Ruti 
SALUT4L’Institut Germans Trias
i Pujol ha impulsat la Plataforma
Amics de Can Ruti, que vol agru-
par les persones, entitats, mecenes
i empreses que doten de recursos
l'activitat assistencial, de recerca
i docent del Campus de Can Ruti.

D’altra banda, també té l’ob-
jectiu de projectar el Campus Can
Ruti com a punt de trobada d'al-
gunes de les institucions catalanes
de referència en biomedicina.

En aquest sentit, la UAB, l'Ins-
titut Català d'Oncologia, l’Institut
de Recerca contra la Leucèmia Jo-
sep Carreras, el Centre d'Estudis
Epidemiològics sobre les ITS i
Sida, la Fundació Lluita contra la
Sida, l'Institut de Recerca de la
Sida IrsiCaixa i el Banc de Sang i
Teixits també en formen part.

La plataforma s’havia de pre-
sentar avui, però l’acte ha quedat
finalment ajornat.

Avui a les 10 del matí el Departa-
ment de Treball ha convocat la di-
recció del Grup Giró i el comitè
d’empresa de la planta de Bada-
lona a una reunió a tres bandes a
Barcelona. 

La Generalitat, doncs, ha de-
cidit intervenir per fer de media-
dora en el conflicte laboral que va
esclatar l’1 de setembre, després
que Giró acomiadés una treba-
lladora de 56 anys, que en porta-
va 41 a l’empresa. 

La reunió d’avui representa
l’última opció de frenar la convo-
catòria d’aturades parcials con-
vocades per cada divendres a
partir de demà, de forma indefi-
nida. Concretament, el comitè
ha proposat fer aturades de qua-
tre hores en cada un dels tres
torns de treball que té la fàbrica,
la qualsevol cosa suposaria reduir
la producció de la planta a la
meitat.

VOLEN LA READMISSIÓ
En declaracions a aquesta publi-
cació, el president del comitè
d’empresa, Francesc Jiménez
(CGT), avança que en la reunió

d’avui demanaran la readmissió
de la treballadora. “Si no, hauran
de reconèixer la improcedència de
l’acomiadament i pagar-li els di-
ners corresponents, que són
molts”, avisa. “La companya vol
tornar a treballar. Té 56 anys, no
es pot jubilar”, afegeix Jiménez,
que qualifica de “molt greu” la de-
cisió de l’empresa de fer-la fora.

L’acomiadament es va produir
després que una revisió mèdica -
no sol·licitada per l’empleada- la
declarés no apte per al seu lloc de
treball. Davant d’aquesta situació,
el comitè considera que l’empre-
sa podria haver-la recol·locat, en
comptes d’acomiadar-la, i, a més,
denuncien que la incapacitat de la
treballadora ha estat causada per

les condicions laborals de la plan-
ta badalonina.

DESLOCALITZACIÓ
Coincidint amb les mobilitzacions
en contra de l’acomiadament, ha
revifat la denúncia dels treballa-
dors sobre una hipotètica deslo-
calització de la fàbrica.

El comitè assegura que la di-
recció vol traslladar la producció
a la planta que Giró té a Terol.
L’empresa no ha volgut fer decla-
racions, però fonts municipals as-
seguren que la direcció de Giró ha
demanat a l’Ajuntament la llicèn-
cia d’obres per ampliar les oficines
de la planta badalonina, la qual
cosa posaria en dubte la seva vo-
luntat de marxar de la ciutat. 

El comitè d’empresa s’oposa a l’acomiadament d’una treballadora. Foto: CGT

La Generalitat intervé 
en el conflicte laboral a Giró
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Reconeixement al respecte
de Tusgsal pel Medi Ambient
MOBILITAT4La Generalitat ha
entregat a Tusgsal el distintiu de
garantia de qualitat ambiental.
Aquest distintiu és una identi-
ficació que s'atorga a vehicles
d'empreses respectuosos amb el
medi ambient per reconèixer
que es compleixen uns requisits
d'excel·lència ambiental, més
enllà dels que són establerts
com a obligatoris per la norma-
tiva vigent.

Entre altres aspectes, a l’ho-
ra de decidir a quines empreses
s’atorguen el premi, la Direcció
General de Qualitat Ambiental
del Departament de Territori i
Sostenibilitat de la Generalitat té
en compte aspectes com la ges-

tió de la flota, formació dels
conductors, tipus de vehicles i
altres accions de compromís
ambiental. En el cas de Tusgsal,
el principal motiu per rebre el
guardó és la seva contribució a
reduir les emissions contami-
nants.

Una tasca que sobretot és
necessària en entorns com el
Barcelonès Nord. I és que les
estadístiques reflecteixen que la
comarca té un dels índexs més
elevats del país pel que fa a les
concentracions de partícules i
diòxid de nitrogen, la qual cosa
perjudica la qualitat de l'aire,
així com el benestar de les per-
sones que hi viuen.
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Carolina Noriega i Víctor
Parrado aterren a la Sala Sarau
COMÈDIA4Els còmics Carolina
Noriega i Víctor Parrado prota-
gonitzaran una nova Nit de Co-
mèdia a la Sala Sarau amb la
seva sessió de monòlegs.

L’actriu, còmica i guionista
madrilenya és una de les cares més
conegudes de Paramount Co-
medy i El Club de la Comedia, on
ha assolit la fama amb uns mo-
nòlegs que, a partir de la vida quo-
tidiana, aconsegueixen connectar
amb l’espectador gràcies a la seva
frescor i ironia.

Noriega estarà acompanyada
a l’escenari de Sarau pel còmic Víc-
tor Parrado. Aquest humorista

ha fet del positivisme i el bon rot-
llo la marca d’identitat de les se-
ves actuacions. D’altra banda, un
dels temes més explotats per Pa-
rrado en els seus monòlegs són les
relacions de parella, la solteria o les
primeres cites.

L’actuació de Parrado i Nor-
iega serà dissabte a dos quarts de
deu de la nit i el preu de les en-
trades és de 10 euros. La nit no s’a-
cabarà quan ho facin els monòlegs,
ja que a les dotze serà el torn de
Tàrraco Surfers, un grup de surf
rock encapçalat pel músic Joan
Reig, també integrant d’Els Pets,
Mesclat o Refugi.

Diagnosticar l’estat de salut de la
cultura a Llefià i establir quin
hauria de ser el model cultural del
barri. Aquest és l’objectiu de  la
Jornada de Reflexió Cultural  or-
ganitzada per la Comissió de Cul-
tura de Llefià, que enguany im-
pulsa aquesta iniciativa per sego-
na vegada.

Així doncs, dissabte al matí, el
Centre Cívic Torre Mena acollirà
diversos debats oberts a entitats i
veïns sobre la promoció de la cul-
tura al barri. “L’oferta cultural
actual és insuficient, i més si tenim
en compte la gran quantitat de
veïns que hi viuen i el gran nom-
bre d’iniciatives culturals que hi ha
a la zona”, assegura Jordi López,
un dels membres de la  comissió.
“Volem donar la paraula als veïns
perquè ens diguin quin tipus d’ac-
tivitats culturals volen tenir al ba-
rri”, afegeix.

POCS EQUIPAMENTS
Segons López, una de les causes de
l’escassa oferta cultural a Llefià és
la manca d’equipaments al barri.
“Tenim entitats de cultura popu-
lar, dansa, música o pintura, però

pocs llocs on poden treballar”,
critica.

Tot i això, la Comissió de Cul-
tura assenyala que la conversió de
l’amfiteatre del parc de Gran Sol
en un teatre a l’aire lliure afavori-
rà la promoció cultural. “Serà un
eix dinamitzador”, preveu López.
L’amfiteatre es va estrenar al juny
durant les festes de Sant Joan amb
els concerts de Miguel Poveda, Las
Migas i Sabor de Gràcia, que van
tenir una bona resposta per part
del públic i van ser valorades sa-
tisfactòriament per les entitats i as-
sociacions veïnals.

AUTOGESTIÓ
Així doncs, la xarxa cultural de
Llefià espera que la inversió de les
administracions continuï. Alho-
ra, però, la comissió assegura
que no s’estarà de braços plegats
mentre els recursos no arriben.
“L’autogestió també és un camí”,
afirma López.

Tot plegat es debatrà dissab-
te en les jornades impulsades
per la Comissió de Cultura del ba-
rri, integrada per associacions
de veïns, entitats culturals, so-
cioeducatives, de lleure i l’Ajun-
tament.

Les jornades es van celebrar per primer cop l’any passat. Foto: Twitter

Llefià vol impulsar un
creixement cultural al barri
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Més de 5.000 badalonins
participen en la Festa del Xai
TRADICIÓ4Uns 5.000 badalo-
nins musulmans van participar di-
lluns en la multitudinària pregà-
ria de l’Eid Mubarak a l’antic Ins-
titut B9, a Sant Roc, segons dades
de l’associació Naday, una de les
organitzadores de l’acte.

El seu president, Khan Asad,
valora positivament l’afluència
de veïns a la pregària i celebra que
l’oració transcorregués sense in-
cidents. “Si hi ha valentia política,
no hi ha rebuig ciutadà a aques-
tes celebracions”, argumenta

Asad. “Hi ha hagut un canvi d’ac-
titud a l’Ajuntament”, assegura.
Asad també defensa que això és
possible gràcies a la coneixença
mútua entre els veïns.

L’Eid Mubarak, conegut com
a Festa del Xai, és  conjuntament
amb el Ramadà la data més im-
portant del calendari musulmà.
Els fidels sacrifiquen un xai i el
parteixen en tres parts. Una se la
queden, l’altra la comparteixen
amb els seus veïns i l’última per
donar-la a gent desafavorida.
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El desnonament previst per avui
al número 8 del carrer Olot ha
quedat finalment ajornat. L’ame-
naça de llançament arribarà de
nou a l’octubre i el portaveu de la
Plataforma d’Afectats per la Hi-
poteca de Santa Coloma, Juan
Pastor, recorda que aquest no és
un cas aïllat. “Ja hem rebut cinc
avisos de desnonaments previstos
per l’octubre i el novembre, i en
poden caure molts més”, afirma.

Així doncs, després d’una tre-
va durant l’agost -els jutjats fan va-
cances- a la tardor la ciutat tornarà
a topar de ple amb la situació d’e-
mergència habitacional. I és que
els casos dels quals informa la
PAH podrien no ser els únics pre-
vistos a Santa Coloma, ja que la
plataforma només té constància
dels avisos de desnonaments quan

els ocupants dels immobles s’hi
posen en contacte.

Sigui com sigui, al juliol la
PAH tenia constància de 10 a 15
desnonaments per setmana i tot
apunta que l’inici de curs no vin-
drà acompanyat d’una reducció
d’aquestes xifres.

NEGOCIAR AMB ELS BANCS
En aquest escenari, la PAH asse-
gura que la seva prioritat és ne-

gociar amb els bancs per evitar els
desnonaments. Concretament,
tots els focus apunten al BBVA,
l’entitat que segons Pastor és pro-
pietària de més pisos amb risc de
desnonament a la ciutat.

De fet, el BBVA també serà as-
senyalat per una nova campanya
conjunta de les PAH catalanes a
l’octubre, que es desenvoluparà
de manera descentralitzada a di-
verses ciutats del país.

Després de l’estiu, la ciutat s’enfronta a l’emergència habitacional. Foto: Arxiu

La PAH alerta d’un repunt 
dels desnonaments a la tardor
» Ja hi ha previstos cinc desnonaments a l’octubre i el novembre
» La plataforma centrarà els seus esforços a negociar amb el BBVA

L’Ajuntament insisteix en la
reobertura de la Tresoreria

HABITATGE4El malestar conti-
nua. L’oficina de la Tresoreria de
la Seguretat Social del carrer Ma-
jor continua tancada i els seus res-
ponsables han marcat un nou
termini per reobrir-la, ara el 3 d’oc-
tubre.

L’oficina fa més de tres mesos
que és tancada -des del 3 de juny-
i havia de reobrir demà.  Ara, però,
un nou cartell a la seva entrada
anuncia la reobertura pel 3 d’oc-
tubre. Inicialment la Seguretat
Social va assegurar que el motiu
del tancament provisional era
que els treballadors estaven de va-
cances o de baixa. Per la seva ban-
da, l’Ajuntament ho qüestiona i as-

segura que els treballadors ja s’han
incorporat als seus respectius
llocs de treball.

De fet, el consistori creu que es
tracta d’un nou intent de traslla-
dar l’oficina a Badalona, tal com ha
fet explícit a través d’un comuni-
cat. “Això suposaria un perjudici
pels veïns i les empreses d’aques-
ta ciutat”, defensen.

És per això que el govern
municipal ha decidit moure fitxa
i dilluns l’alcaldessa, Núria Par-
lon, i altres representants muni-
cipals es reuniran a Madrid amb
el director general de la Tresore-
ria de la Seguretat Social per in-
tentar desbloquejar la situació.

La ciutat commemorarà
dissabte la guerra del Francès
HISTÒRIA4Santa Coloma re-
crearà per novena vegada la ba-
talla del 22 de setembre de 1808
en què les tropes napoleòni-
ques van ser expulsades de la
ciutat. Abans els francesos van
assassinar 14 persones en l’assalt
a la ciutat, però van acabar reti-
rant-se després de perdre contra
un adversari que comptava amb
la meitat de soldats.

Els encarregats de recrear
aquest episodi històric seran,
un cop més, els Trabucaires de
Santa Coloma. L’acte comen-
çarà amb una concentració a

dos quarts de set de la tarda a
l'església de Sant Josep Oriol i
després els participants reco-
rreran el carrer Major, la plaça
Manent i el carrer Sant Carles.
Finalment, la comitiva arribarà
a la plaça de la Vila, on s'esceni-
ficarà la batalla final i també s’or-
ganitzarà un mercat de produc-
tes casolans. 

Els organitzadors de l’acte
alerten que les persones amb
problemes d'oïda o amb sensi-
bilitat auditiva, en especial la
gent gran i els infants, han de
prendre mesures de precaució.

El Rock Fest tornarà a Can Zam 
del 30 de juny al 2 de juliol

MÚSICA4El Rock Fest del 2017
ja té data assignada. El festival de
música metal i rock dur se cele-
brarà de nou al parc de Can Zam
del 30 de juny al 2 de juliol. El ma-
cro esdeveniment musical arribarà
així a la seva quarta edició, després
d’haver celebrat la darrera el pas-
sat mes de juny amb bandes de
fama internacional.

L’organització del festival, tal
com ha fet públic a la seva pàgina
web, assegura que el certamen ja

s’ha consolidat i assegura que la
mitjana d’assistència en la da-
rrera edició del certamen va ser de
22.000 persones diàries.

D’altra banda, també segons
els organitzadors, el festival va
acollir en l’última edició visi-
tants procedents de 61 països d’a-
rreu del món.

En els pròxims dies l’organit-
zació anunciarà els primers noms
del cartell i informarà sobre la ven-
da d’entrades.

Museu Torre Balldovina | Jornades Europees del Patrimoni
Diumenge el Museu Torre Balldovina celebrarà amb dos actes les Jornades Europees del

Patrimoni, que es duen a terme a Catalunya al llarg de tot el cap de setmana. En primer lloc,
el museu acollirà l’exposició Fams i Abundàncies, ahir i avui, que presenta la fam com un

dels motors de la humanitat. D’altra banda, s’organitzarà una visita guiada al Molí d’en Ribé.

Andreu Merino
SANTA COLOMA
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Com va viure la Diada Na-
cional de Catalunya aquest
passat diumenge?

Personalment la vaig viure en dos
actes. Al matí, en el de ciutat, que
vam fer aquí a Santa Coloma amb
totes les entitats que van participar
en l’ofrena floral. I a la tarda, en el
d’Una Diada per a la història, l’acte
que es va fer en commemoració de
la primera Diada a Sant Boi. 

Com és que no va assistir a l’o-
frena floral del PSC al monument
de Rafael Casanova a Barcelona?
Per coincidència d’actes, com cada
any. A excepció del primer any,
que vaig arribar molt tard aquí i la
gent es va queixar perquè no era a
Santa Coloma, mai no he estat a l’o-
frena de Barcelona, perquè no em
dóna temps de fer les dues coses.

Va prioritzar la ciutat.
Sempre ho faig així. L’any passat
tampoc hi vaig anar. No és cap cosa
excepcional.

Per tant, no és cert que es volgués
estalviar la foto amb Iceta?
[Somriu]. No! Ens hem fet moltes fo-
tos amb el Miquel en els darrers
dies sabent tots dos que anàvem
com a candidats a les primàries.

Tenen bona relació?
Sí, la relació és bona.

Es veu compartint projecte amb
ell o prefereix confrontar candi-
datures?
Jo crec que és bo que els i les mili-
tants puguin escollir el primer se-
cretari o la primera secretària del
partit. En primer lloc perquè aquest
ja no és un congrés de transició, sinó
ordinari, i en segon lloc perquè
nosaltres hem triat les primàries
com a mecanisme per renovar les
direccions, i això s’ha de respectar.

I tot plegat deixant de banda que te-
nim projectes que, des d’un punt de
vista organitzatiu, crec que tenen di-
ferències importants. La militància
ha de poder triar.

I un cop fetes les primàries, què?
Més enllà dels resultats de les pri-
màries i del què la militància escu-
lli, després hi ha la voluntat, tant per
part del Miquel com per part meva,
de fer una direcció plural, integra-
dora, de suma i que en cap cas si-
gui motiu de fractura. Això ho tenim
molt clar tots dos.

Iceta diu que “fa dos anys ningú es
volia posar al capdavant del PSC”
i que, en canvi, “ara hi ha compe-
tència perquè el partit està molt
millor”. Ho comparteix?
Bé, quan el Miquel va fer el pas per
liderar el partit estàvem en un mo-
ment de transició i, per tant, potser
ell era la millor persona per fer-ho,
perquè veníem d’una situació trau-
màtica: una escissió important de
companys i companyes, el primer

secretari Pere Navarro havia plegat...
Ara bé, aleshores teníem 20 dipu-
tats, i tot i que hem estabilitzat el
PSC, a dia d’avui en tenim 16. I les
enquestes tampoc ens auguren
una millora, cosa que vol dir que el
projecte de transició s’ha de supe-
rar per una nova etapa que ens per-
meti rellançar el projecte.

Què vol dir, amb tot això?
Que ningú pot insinuar que ara s’es-
tà competint pel lideratge en una si-
tuació d’oportunisme. Si estigués-
sim en el millor moment del partit
es podria dir... Però tot i així l’aspi-

ració dels candidats i candidates se-
ria legítima, perquè el nostre siste-
ma d’escollir les direccions són les
primàries. 

La molesta que es faci aquesta in-
sinuació d’oportunisme?
No, no em molesta. És una argu-
mentació que es pot fer i no hi tinc
res a dir més enllà que hi ha una re-
alitat innegable: el PSC s’ha estabi-
litzat però no tenim bons resultats.
Dic això com també remarco sem-
pre que la feina feta s’ha d’agrair. El
Miquel va fer un pas ferm fa dos anys
per liderar el partit i tots i totes l’hi
agraïm. En aquest sentit, la seva fi-
gura no és prescindible en el nou
projecte, però és cert que cal enca-
ra una nova etapa que no només ens
permeti estabilitzar-nos, sinó créixer.
I crec que personalment estic en bo-
nes condicions de liderar-la. 

Se li està quedant petita Santa
Coloma?
En absolut. Santa Coloma dóna
molt de si i, per tant, la meva vin-
culació amb la ciutat és la mateixa
que abans de fer el pas d’aspirar a
liderar la direcció del partit. Aquí
també ens queda molta feina per
fer. I la farem.

Si guanya les primàries del PSC
del 15 d’octubre, continuarà sent
alcaldessa, per tant?
Sí. 

No hi renunciarà, passi el que passi.
No. Si guanyo les primàries, em
dedicaré a muscular el partit amb
tot l’equip de gent que m’acom-
panya en aquesta aventura i al ma-
teix temps em dedicaré a l’alcaldia.
És totalment compatible: poder lo-
cal i partit. Ho faré així, almenys en
aquest període que ara se’ns obri-
rà. Hem d’anar pas a pas.

El ‘pas a pas’ cada cop va més de
pressa. Potser l’any que ve es
troba amb unes noves eleccions
a Catalunya.
Si és així, haurem de fer primàries per

escollir el cap de llista. No podem
equiparar el fet de ser primera se-
cretària amb estar habilitada per ser
la candidata del PSC a les eleccions.
Això s’haurà de decidir en un procés
de primàries. Nosaltres funcionem
així i cal respectar-ho. Ara ens hem
de centrar a fer els canvis en la cul-
tura organitzativa i política que crec
que el partit necessita per poder re-
connectar amb determinats sec-
tors, arriscant molt més en el discurs
d’esquerra, en les maneres de rela-
cionar-nos amb certs col·lectius...

Creu que part de la desconnexió
s’ha produït perquè la ciutadania
percep l’espai polític de Podem i
els ‘comuns’ com una opció més
decididament d’esquerres que
el dels socialistes?
Sí, la irrupció de les noves forces po-
lítiques, que a més no porten res-
ponsabilitats de govern a l’esque-
na i, per tant, no han comès deter-
minades contradiccions, com ha es-
tat el cas del nostre partit, ens obli-
ga a fer un sobreesforç per recon-
nectar amb determinats sectors. I
això passa per refundar el partit i re-
cuperar l’esperit del 78. El PSC ha de
ser més plural. No hi sobra ningú,
però hi falta gent. Ho hem d’en-
tendre i enfocar amb valentia. Hem
de redefinir les nostres posicions i
sobretot recuperar la il·lusió. Crec
que el principal problema que te-
nim a dia d’avui és que ens hem tor-
nat molt conformistes i un xic po-
rucs. Això és la primera barrera
que hem de trencar per poder re-
llançar el nostre discurs d’esquerra.
Aquesta és la recepta que ha fun-
cionat aquí a Santa Coloma.

I en el cas del debat nacional, qui-
na és la ‘recepta’ que proposa?
Fins ara, el discurs del PSC ha que-
dat diluït enmig de l’indepen-
dentisme i l’unionisme.
Sí, aquest és un dels elements clau
que també ens ha portat a desdi-
buixar-nos en els debats polítics.
Crec que hem de ser més agosarats
i donar cos a la nostra proposta fe-
deral per poder posar sobre la tau-
la un nou acord de convivència en
un termini no més enllà d’un any.

I aquella consulta legal i acorda-
da que havia defensat sempre?
Ha de servir per referendar aquest
acord. En la situació de bloqueig
institucional que estem ara, hem
de sortir del marc conceptual se-
gons el qual l’única sortida possi-
ble és votar la ruptura. Precisament
perquè per votar la ruptura hem
de prendre camins unilaterals. I la
unilateralitat no beneficia cap pro-
cés democràtic. Jo no em nego
que es voti, però intentem votar un
acord, amb garanties democràti-
ques i interpel·lant tothom, i no
una ruptura.

Per tant, vostè creu que els cata-
lans han de poder decidir el seu
futur polític en un referèndum? 
Sí o no?
Jo crec que els catalans han de po-
der decidir el seu futur amb ga-
ranties democràtiques i sentint-se
tots interpel·lats a fer-ho. I això, tor-
no a repetir, no passa per votar una
ruptura, sinó per votar un acord. I,
en tot cas, si fracassa la via de l’a-
cord, aleshores ja veurem quins
són els passos a seguir.

“El problema del PSC és 
que ens hem tornat molt

conformistes i un xic porucs”

Catalunya-Espanya:

“Jo no em nego que es

voti, però intentem votar

un acord, no la ruptura”

Perfil | L’alcaldessa del ‘hashtag’ #apeudecarrer
Núria Parlon (42 anys), alcaldessa de Santa Coloma des del 2009, ha decidit finalment fer el pas per aspirar a li-

derar el PSC. I ho ha fet, diu, perquè creu que cal refundar-lo i recuperar-ne l’esperit del 78. Un esperit que ella
resumeix amb el ‘hashtag’ #apeudecarrer, etiqueta que llueix al costat del seu cognom al seu compte de Twitter.

La xarxa, declara, li “encanta”. I, parlant de connexions, el seu objectiu és “reconnectar” el PSC amb la societat.

Núria Parlon / Alcaldessa de Santa Coloma i candidata a liderar el PSC

L’alcaldessa Núria Parlon rep Línia Nord pocs dies després d’haver fet oficial la
seva candidatura per liderar el PSC. I ho fa al seu despatx de l’Ajuntament, on
ha passat tantes hores els últims anys i on vol seguir treballant tot i el pas que 
ara ha decidit fer. Diu que vol exportar la seva ‘recepta Santa Coloma’ al partit.

Arnau Nadeu / Andreu Merino
SANTA COLOMA

Foto: Neus Marmol

Entrevista
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Sant Adrià
setembre 2016

Ahir la Universitat Politècnica de
Catalunya (UPC)  va inaugurar el
Campus Diagonal-Besòs, on di-
lluns començarà el curs acadèmic
a l’Escola d’Enginyeria Barcelona
Est (EEBE). L’EEBE serà la pedra
angular del campus i acollirà 3.500
estudiants de grau, màster i doc-
torat, a més de 400 docents i in-
vestigadors. El campus té 150.000
metres quadrats de superfície,
53.000 dels quals ja estan edificats.

El cost de les obres ha estat de
97,5 milions d’euros, dels quals 23
els ha aportat la Diputació de
Barcelona. “La Diputació ha apos-
tat per la transformació del Be-
sòs”, va dir la presidenta de l’ens
provincial, Mercè Conesa, du-
rant l’acte. Una transformació a la
qual també va fer referència el rec-
tor de la UPC, Enric Fossas. “Una
universitat no és ciutadana si no
compta amb la implicació de l’en-
torn”, va dir.

Les paraules de Fossas són
una declaració d’intencions, ja
que teòricament la universitat no
només s’ha concebut com un
equipament d’estudi i recerca,
sinó també com un element amb
potencial per influir socialment
a la Mina i Sant Adrià. “Crea una
nova centralitat urbanística, de
coneixement i de recerca”, va as-
segurar el president Carles Puig-
demont durant la inauguració.
“És una oportunitat per benefi-
ciar una zona necessitada del
país”, va afegir.

Per la seva banda, l’alcalde de
Sant Adrià, Joan Callau, va reco-

llir el guant llançat per Puigde-
mont i Fossas i va qualificar l’es-
trena del centre de “dia històric”.
El batlle, a més, considera que el
Campus Diagonal-Besòs tomba
barreres invisibles.  “Contribueix
a trencar una mica la desigualtat
territorial a l’àrea metropolitana”,
va exposar. A més, Callau va ce-
lebrar la instal·lació de la univer-
sitat al Besòs. “Sempre s’han es-
tablert més zones comercials, lo-
gístiques i tecnològiques al Llo-
bregat”, va recordar. “A Sant
Adrià passem de la crònica negra
a l’excel·lència”, va assegurar l’al-
calde per concloure el seu discurs.

L’alcaldessa de Barcelona,
Ada Colau, present a l’acte, tam-
bé va reivindicar el Besòs. “Calia
donar-li la centralitat que mereix”,
va dir, alhora que va manifestar la
confiança en la possibilitat  d’es-
trènyer vincles amb Sant Adrià.

NO VOLEN UN BÚNQUER
L’esperança perquè el campus
generi un impacte positiu és com-
partida pels veïns de la Mina. El
que era un dels pals de paller del

Pla de Transformació del barri ja
és una realitat i ara el barri hi té
moltes expectatives dipositades.
“L’arribada de la UPC serà posi-
tiva si podem vincular el campus
i el barri”, considera l’educador
David Picó, de la Plataforma d’E-
ducació Social Salesians la Mina.
“Seria una gran notícia que els es-
tudiants participin o col·laborin
amb entitats del barri”, afegeix.

La Plataforma d’Entitats i
Veïns avala l’estratègia i el seu por-
taveu, Josep Maria Monferrer,
considera que és un objectiu a
llarg termini. “El primer que hem
d’aconseguir és que la universitat
no sigui un búnquer de gent in-
tel·lectual, sinó que influeixi so-
cialment al barri”, planteja Mon-
ferrer, que creu que la presència
d’alumnes i docents ajudarà a
“normalitzar” la Mina.

Queda clar, doncs, que a Sant
Adrià el Campus Diagonal-Besòs
s’ha rebut com una eina de can-
vi. Una consideració que Puig-
demont fa extensiva a Catalun-
ya. “És un equipament de país”,
assegura el president.

Puigdemont, Fossas, Callau i Conesa durant la inauguració. Foto: Generalitat

El Campus Diagonal-Besòs: un
equipament de barri, ciutat i país
» El centre de la UPC es va inaugurar ahir i dilluns començarà el curs
» Els veïns confien en l’impacte que la universitat pot tenir a la Mina

Fons de medecines per a veïns
que no en puguin comprar

SALUT4L’Ajuntament ha sig-
nat un conveni amb l’ONG Banc
Farmacèutic amb l’objectiu de
desenvolupar a la ciutat un fons
social de medicaments.

El fons donarà resposta a
aquelles persones en situació de
pobresa o risc d’exclusió social
que no poden comprar amb re-
cursos propis les medecines que
el metge els ha receptat.

El projecte es va implantar a
Barcelona el 2015 i ha establert
un circuit de col·laboració entre
els treballadors socials dels Cen-
tres d’Atenció Primària, que se-

leccionen i fan un seguiment
dels beneficiaris.

Més tard, Banc Farmacèutic
fa l’abonament de les aporta-
cions dels medicaments dispen-
sats per les farmàcies als benefi-
ciaris del fons.

Aquesta iniciativa arriba a
Sant Adrià, després que en el pri-
mer semestre del 2016 els Serveis
Socials hagin gestionat més de
1.000 ajuts a la població en risc
d'exclusió social o situació de
pobresa, per cobrir necessitats bà-
siques, d'alimentació, higiene i d'-
habitatge, entre d'altres.

L’Ajuntament fa un balanç
positiu de la Festa Major

FESTES4Un cop acabada la
Festa Major és hora de fer-ne
balanç. En aquest sentit, l’A-
juntament valora molt positi-
vament el desenvolupament de
la festa i el tercer tinent d’alcal-
dia, Juan Carlos Ramos, posa
l’accent en la participació de
les entitats. “El 50% dels actes
programats han estat organit-
zats per entitats de la ciutat”, as-
segura.

D’altra banda, tot i que el
consistori encara no ha fet pú-
bliques les xifres definitives d’a-
fluència als diversos actes, Ra-

mos creu que hi ha hagut una
gran participació en tots els ac-
tes de les festes.

Tot i això, el tinent d’alcaldia
en destaca un per sobre de la
resta. Concretament, Ramos as-
senyala el concert de Triana
com un dels moments més es-
pecials de la Festa Major. “Va te-
nir una gran resposta per part
dels veïns”, argumenta.

D’altra banda, Ramos també
destaca un altre concert, en
aquest cas el que va servir per
commemorar el desè aniversa-
ri de l’Escola de Música.

El Polidor | Fira otaku
El Centre Juvenil Polidor acollirà aquest cap de setmana una nova edició de la

fira Akihabara@Deep, dedicada al món otaku i l’oci alternatiu. El saló programa-
rà activitats de cultura japonesa, jocs de rol, tallers, videojocs, cosplay karaoke,

K-Pop, J-Pop, 1 Maid and Host Cafè i jocs de cartes, tot de forma gratuïta.

Andreu Merino
LA MINA
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Montgat

Montgat s’afegeix a la Setmana
de la Mobilitat Sostenible

MEDI AMBIENT4Montgat s’ha
adherit a la Setmana de la Mobi-
litat Sostenible i Segura 2016. Es
tracta d’una iniciativa celebrada
arreu d’Europa que vol promo-
cionar els desplaçaments a peu, en
bicicleta, en transport públic o
amb vehicle elèctric. Enguany el
lema és  Mobilitat intel·ligent.
Economia potent. D’altra ban-
da, la iniciativa també vol cons-
cienciar la població sobre la ne-
cessitat de reduir la contaminació
i millorar la qualitat de l’aire.

En aquesta edició, el poble
organitzarà dues activitats en el

marc de la Setmana de la Mo-
bilitat Sostenible. En primer
lloc, diumenge s’organitzarà
una pedalada popular que co-
mençarà a les onze del matí al
Parc del Tramvia i acabarà a la
plaça Onze de Setembre. La pe-
dalada té un circuit urbà molt
accessible i està adreçada a un
públic familiar.

D’altra banda, dimecres que
ve la plaça de la Biblioteca acollirà
la xerrada Apropa't al vehicle
elèctric, per donar a conèixer
prestacions, pros i contres d’a-
quest tipus d’automòbil.

Demà a les cinc de la tarda l’Escola
Sant Joan inaugurarà oficialment
les seves noves instal·lacions, qua-
tre dies després d’haver començat
el curs acadèmic. Les reformes
han fet possible que el centre tin-
gui les mateixes prestacions que
les escoles de nova construcció. 

En aquest sentit, s'han subs-
tituït els mòduls provisionals per
elements definitius i s'hi han ins-
tal·lat rampes per millorar-ne
l’accessibilitat. A més, l’escola té un
nou vestíbul principal d’accés al
centre i el nou menjador és a ni-
vell de carrer, per la qual cosa ja no
caldrà travessar el pati per acce-
dir-hi.

D’altra banda, s’ha arranjat el
sistema de ventilació del centre i
s’ha millorat l’hort i l’entrada de
llum a les aules. 

Totes aquestes obres han tin-
gut un cost final de 598.297 euros,
mentre que se n’han destinat

36.739 a les obres d’ampliació de
voreres en el perímetre del centre,
amb l’objectiu d’incrementar la se-
guretat. En aquest sentit, també
s’ha instal·lat una barana protec-
tora a la zona d'accés a l'edifici,
amb l'objectiu de millorar l'ac-
cessibilitat i seguretat.

Amb la inauguració de demà
es posarà punt final a la incerte-

sa generada el desembre, des-
prés de la renúncia a fer-se càrrec
de l’obra per part de la construc-
tora Bosc i Pasqua, que havia re-
but l’adjudicació al setembre.

Finalment Cobra Instalacio-
nes y Servicios ha estat l’enca-
rregada de dur a terme unes
obres que s’han allargat durant
els últims set mesos.

Les obres han durat set mesos. Foto: Ajuntament

L’Escola Sant Joan inaugura
demà les noves instal·lacions

Redacció
MONTGAT

Gent gran | Conveni amb La Caixa
L’Ajuntament i l’Obra Social de La Caixa han renovat el seu conveni per promoure

l’envelliment actiu al casal de gent gran Joan Maragall. L’acord inclou l’organització
de tallers de promoció de la salut i el benestar, projectes de participació social i vo-

luntariat, i projectes de formació en tecnologies de la informació i comunicació.
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Tiana tornarà a tenir Síndic 
de Greuges sis anys més tard
CÀRRECS4El Ple municipal de di-
marts va aprovar per unanimitat
la recuperació de la figura del
Síndic de Greuges a Tiana, un cà-
rrec vacant des del desembre del
2010, després que l’ocupés Miquel
Vilà. A més, el reglament que es-
tableix les característiques d’a-
questa figura és del 1997 i s’ini-
ciaran tràmits per fer-ne un de
nou. “Tenim molt clar que aques-
ta figura representa transparència,
control de la corrupció i defensa de
la ciutadania”, va afirmar l’alcal-
dessa Ester Pujol, que va assegu-
rar que durant l’anterior mandat
el seu equip ja tenia la voluntat po-
lítica de fer aquest pas.

L’alcaldessa responia així a
les crítiques de Junts per Tiana.
“Hem estat cinc anys inexplica-
blement sense Síndic”, va dir Isaac
Salvatierra. Ell i els portaveus del
PP i Convergència van agrair al pri-
mer Síndic del Poble, Rafael Ar-
menteros, que hagi “insistit” en la
necessitat que Tiana recuperés
aquesta figura. 

Un cop aprovada la recupera-
ció del Síndic, caldrà tirar endavant
el reglament i obrir el procés de tria
de candidats.

La principal tasca del Síndic de
Greuges és atendre els veïns des-
emparats per l'actuació o la man-
ca d'actuació de l’administració.

Tiana Residència Sant Cebrià | Una treballadora, indemnitzada
La residència Sant Cebrià haurà d’indemnitzar amb 10.000 euros una treballadora del geriàtric.

Els jutjats de Mataró han establert aquesta sanció després que la gerència del centre multés la
mateixa empleada per absentar-se del seu lloc de treball per anar a votar. La sentència considera

que els responsables del centre van actuar amb una “perversa finalitat antidemocràtica”.

Des de demà i fins diumenge
Tiana viurà el segon cap de set-
mana de Festa Major, amb un
programa d’actes que inclou di-
versos plats forts.

En primer lloc, avui a les deu
de la nit la colla de diables Trem-
pera Nostramo -que enguany ce-
lebra el seu vintè aniversari- s’en-
carregarà de fer el pregó de les fes-
tes a la plaça de la Vila. Després,
també a la plaça, el grup Rock-
tambuls oferirà un concert. La fes-
ta continuarà al parc del Doctor
Mascaró a partir de la mitjanit
amb el Xiringuito musical.

TORNA L’ENRUCADA
Dissabte al matí arribarà el torn de
l’Enrucada, la cursa i caminada
popular de muntanya organitza-
da per Bike Tiana, que sortirà del
parc de l’Antic Camp de Futbol.

D’altra banda, a les vuit del
vespre començarà el correfoc, en

què els Trempera Nostramo es-
taran acompanyats per diables de
Terrassa, Sant Boi i Montgat.

Després del foc tornarà la mú-
sica, amb una nova sessió del Xi-
ringuito del Doctor Mascaró,  el
Ball de Festa Major amb l’Or-
questra Nova Saturno i Band the
Rock i el concert d’Auxili a la
zona poliesportiva. El grup d’On-

tinyent ja s’ha consolidat en el pa-
norama musical català amb el
seu reggae i arriben a Tiana des-
prés d’haver recorregut els Països
Catalans durant l’estiu.

Diumenge, la cercavila dels ge-
gants, les sardanes, la Plena de
Festa Major, el pícnic i el castell de
focs posaran punt final a les fes-
tes de Sant Cebrià.

El grup Auxili actuarà dissabte a la zona poliesportiva. Foto: Auxili

El poble es prepara per al segon
cap de setmana de Festa Major 

Redacció
TIANA
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Comarca

Pedalada popular per la
mobilitat sostenible i segura

SOCIETAT4Diumenge la co-
marca tornarà a celebrar la Pe-
dalada Popular del Barcelonès
Nord, en el marc de la Setmana
Europea de la Mobilitat Soste-
nible i Segura.

La sortida serà a les deu
del matí des de la plaça de la
Vila de Santa Coloma i el reco-
rregut passarà pel parc de Mon-
tigalà, la plaça Trafalgar i la pla-
ça Pompeu Fabra de Badalona,
mentre que l’arribada serà so-
bre la una del migdia a l’avin-
guda Eduard Maristany de Sant
Adrià de Besòs.

En total, doncs, el recorregut
de la pedalada és d’11 kilòmetres
i més enllà de la pràctica espor-
tiva, la iniciativa vol normalitzar
l’ús de la bicicleta als carrers del
Barcelonès Nord.

En aquest sentit, la pedalada
és un dels molts esdeveniments
que se celebren arreu del país
amb motiu de la Setmana Eu-
ropea de la Mobilitat Sostenible,
que enguany té lloc del 16 al 22
de setembre. El seu objectiu és
promoure els desplaçaments a
peu, en bicicleta, en transport
públic o amb vehicle elèctric.

Ocupació | 4.000 aturats menys que l’any passat
L’atur ha pujat lleugerament a la comarca aquest agost, amb poc més d’un

centenar de veïns que s’han quedat sense feina a Badalona, Santa Coloma de
Gramenet, Sant Adrià de Besòs, Montgat i Tiana. Ara bé, respecte al mes d’a-
gost de l’any passat, el Barcelonès Nord té 4.168 treballadors menys a l’atur.

Els treballadors de l’empresa
Mohn mantenen la convocatòria
de vaga fins al 23 de setembre.  La
companya de transport gestiona
17 línies d’autobusos metropoli-
tans i  6 línies nocturnes. Demà,
dimarts i dijous que ve les atura-
des seran de dos quarts de nou a
dos quarts d’onze del matí i de dos
quarts de sis de la tarda a dos
quarts de nou del vespre -excep-
te demà que a la tarda comença-
ran una hora abans-. 

D’altra banda, avui, el 21 i el 23
de setembre les aturades seran a
partir de la mitjanit i afectaran el
servei de Nitbus. De fet, les atu-
rades nocturnes són les que afec-
ten directament el Barcelonès
Nord, ja que durant aquesta fran-
ja horària el servei ofert per Mohn
és l’única alternativa de transport
públic que connecta la comarca
amb el Baix Llobregat, inclòs
l’aeroport del Prat.

SERVEIS MÍNIMS
Per la seva banda, la Generalitat
ha dictat uns serveis mínims du-
rant la vaga, que en el cas del Nit-
bus garanteix el 33% del servei.

No és la primera vegada que
els treballadors de Mohn reco-
rren a la vaga per aconseguir mi-
llores en les condicions laborals.
Aquest cop, les principals de-

mandes del comitè d’empresa -
integrat per CCOO, CGT i UGT-
a la direcció són dos dies de des-
cans setmanal, la retribució dels
30 minuts diaris de descans,
convertir els contractes temporals
en indefinits, fomentar la conci-
liació de la vida familiar i laboral,
i el reconeixement de les catego-
ries laborals dels conductors.

La comarca es veu afectada per la vaga de Nitbus. Foto: Arxiu

Vaga de busos metropolitans i
nocturns fins al 23 de setembre 
Redacció
BARCELONÈS NORD
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Badalona subvencionarà una
part de l’enllumenat de Nadal
BADALONA4L’Ajuntament es
va reunir amb els botiguers ahir
per informar sobre les subven-
cions que atorgarà per a l’enllu-
menat nadalenc. El tinent d’al-
calde de Badalona Pròspera i
Sostenible, Àlex Mañas, avança
a Línia Nord que ja està convo-
cada una línia d’ajudes per al co-
merç de 80.000 euros, en el
marc de la qual s’inclouen els
llums de Nadal. 

D’aquesta manera, el con-
sistori subvencionarà una part
de l’enllumenat i, segons expli-
ca Mañas, n’hi haurà una altra
que “posarà i pagarà directament
l’Ajuntament sense l’ajut de cap
empresa privada”. Es tractaria
d’associacions que no tenen
pressupost per als llums.

De moment no hi ha cap
distribució planificada de l’en-
llumenat nadalenc d’enguany.

Comarca | Taller d’assegurances per a autònoms
Els ajuntaments de Santa Coloma, Sant Adrià i Badalona han organitzat un taller de formació

orientat a treballadors autònoms per tal que coneguin quines assegurances haurien de con-
tractar per al seu negoci. La sessió tindrà lloc el pròxim dimecres, de dos quarts de tres a 

dos quarts de cinc de la tarda a Grameimpuls –avinguda de la Generalitat, 99–.

El serial de Mercadona a Bada-
lona entra en una altra dimensió.
Badalona Comunicació va fer
públic abans-d’ahir un conveni
entre l’empresa valenciana i l’A-
juntament de l’any 2014 –quan
encara governava el PP d’Albiol–
que estipulava un pagament de
70.000 euros de la marca al con-
sistori per contribuir a la pro-
moció del comerç local. Un con-
veni que ambdues parts es van
comprometre, segons el mateix
mitjà, a mantenir en secret. 

Les reaccions no s’han fet es-
perar. El president de la Federa-
ció de Comerciants, Joaquín No-
cete, assegura a Línia Nord que és
“poc ètic” rebre diners d’una em-
presa privada “amb la qual s’es-
tà negociant una requalificació”,
en referència als tràmits per a l’a-
rribada de Mercadona a Pomar.

Des del govern actual, el tinent
d’alcalde de Badalona Pròspera i

Sostenible, Àlex Mañas, assegu-
ra que no tenien constància del
conveni, mentre que Jose Téllez,
tinent d’alcalde de Badalona De-
mocràtica, explicava ahir a Ràdio
Badalona que els diners “van en-
trar com a ingrés, però no es van
pressupostar”, el que suposa una
dificultat a l’hora de seguir el seu
rastre. Sigui com sigui, Téllez va
informar que investigaran “fins a
quin punt pot ser legal” que el
consistori arribi a un acord amb
un privat i que no es faci públic. 

Sobre la confidencialitat del
conveni, el portaveu del PP, Juan
Fernández, afirma a aquesta pu-
blicació que és una pràctica ha-
bitual. “Es fa molt”, diu, argu-
mentant que Mercadona evita

així que altres municipis dema-
nin el mateix. Fernández també
titlla de “sensacionalistes” les
declaracions de Téllez i precisa
que amb els 70.000 euros es va
pagar l’enllumenat nadalenc dels
anys 2013 i 2014 –35.000 euros
cadascun–. Per acabar, afegeix
que els comerciants “eren co-
neixedors del conveni”. 

“És absolutament mentida”,
respon Nocete, que malgrat que re-
coneix que van negociar amb
Mercadona fa aproximadament
dos anys per limitar els efectes de
la proliferació de la marca a la ciu-
tat, sosté que “el govern d’Albiol
sempre va negar als botiguers que
hi hagués cap acord amb Merca-
dona”, tot i tenir-ne “sospites”. 

F.J. Rodríguez
BADALONA

Creix l’afluència i la influència
dels centres comercials

TENDÈNCIA4Espanya és el se-
gon país d’Europa on més ha
crescut l’afluència de visitants als
centres comercials durant el se-
gon trimestre d’enguany, en
concret un 1,1%, només supera-
da per Suïssa –amb gairebé un
2%–. Són dades d’un estudi re-
cent de Laborde Marcet, una
companyia que gestiona inver-
sions immobiliàries. 

A més, sempre segons el ci-
tat informe, durant el primer se-

mestre d’aquest any el sector dels
centres comercials va créixer
un 2% i està previst que a l’estat
obrin 24 nous centres durant els
pròxims tres anys, que s’afegei-
xen als 549 que ja existeixen
arreu del territori espanyol. 

En el cas de Badalona, tal
com es va fer públic la setmana
passada, una filial de Carrefour
va comprar el centre comercial
de Montigalà i dos més a Burgos
i Múrcia per 77 milions. 

Els botiguers veuen “poc 
ètica” la donació de Mercadona
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El Seagull pateix per guanyar
i el Sangra apallissa el Sabadell
BARCELONÈS NORD4Seagull i
Sant Gabriel continuen aguantant
el ritme que marca el Barça B.

Les gavines van sumar la se-
gona victòria diumenge passat
contra el Collerense (1-0), tot i que
el gol va trigar a arribar. Alba, Pas-
cu i Queralt van ser les més inci-
sives del conjunt de Jordi Fe-
rrón, que com és habitual va por-
tar la iniciativa al joc. El tècnic va
fer entrar Serna al descans i va ser

la davantera de Sabadell qui va
desnivellar el partit amb un golàs
de falta al minut 86.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel va retrobar-se amb el seu mi-
llor nivell diumenge passat, quan
va destrossar el Sabadell (6-0) al
Ruiz Casado. El partit ja estava
sentenciat al minut 15 amb dos
gols de Molet i un de Malena, però
Julve, Lupe i Chamizo van arro-
donir el set contra les vallesanes.

L’Hermes suma el primer
punt del curs contra el Farners
MONTGAT4Primer empat de
la temporada. La Fundación Pri-
vada Hermes va sumar el seu
primer punt a Primera catalana
dissabte passat en la seva visita
al CE Farners.

La baixa de Gabriel Santiago,
expulsat a la primera jornada, va
obligar a fer alguns canvis a l’on-
ze. El Farners, que també va per-
dre en el seu debut a la lliga, es va
avançar a dos minuts del descans
amb un gol de Yaya Sidibe, que va

ser el més llest de la classe apro-
fitant un rebuig d’un córner.

L’Hermes, però, va continuar
buscant la porteria de Blanquera
i després de gaudir de diverses
ocasions (i de què Yancarlo evités
que el Farners ampliés la seva ren-
da), va aconseguir l’empat al mi-
nut 70 gràcies a Sergio Garrido.

Aquest diumenge al migdia
l’equip afrontarà un dels partits
més exigents a domicili del curs,
la visita a la UE Sants.

El Badalona també sap guanyar
amb èpica. Els escapulats van pa-
tir de valent dissabte passat però
van aconseguir trencar una ratxa
de 10 anys sense guanyar a camp
de l’Espanyol B (2-3).

Manolo González es va plan-
tar a la Ciutat Esportiva Dani
Jarque amb una defensa de tres
centrals, donant tota la banda a
Grima i Musa. El sistema va sor-
prendre els periquitos i el Bada-
lona va gaudir de les millors opor-
tunitats en el tram inicial del par-
tit. Iván Agudo i Musa van tenir les
millors ocasions del primer temps
i el jugador cedit pel Nàstic va fer
el primer gol al minut 44 des del
punt de penal. En aquella jugada
l’Espanyol es va quedar amb un 10
homes per l’expulsió de Iago.

Els escapulats van aprofitar la
inèrcia positiva del final del primer
temps i al minut 6 de la represa
Agudo li va pispar la cartera a Llu-

ís López i amb un toc suau va su-
perar Ualoloca. El matx va entrar
en una fase letàrgica en la qual el
Badalona va poder sentenciar,
però va ser el filial blanc-i-blau qui
va retallar distàncies amb un gol
de Carles Soria al 82. Tot i això, el
Badalona va mantenir el cap fred
i Bruno, que havia entrat al minut
68, va tornar la diferència de dos
gols al marcador en la jugada se-
güent. L’Espanyol es va llençar a
la desesperada contra la porteria
de Morales, que també va posar el

seu granet de sorra a la victòria
aturant un penal a Rufo al minut
87. Tot i això, els de David Galle-
go van tornar a entrar al partit grà-
cies a un cop de cap de Chávez al
minut 89. La sort es va aliar amb
el Badalona al 93, quan l’últim xut
de Rivas va sortir fregant el pal.

La lliga no s’atura i l’equip llui-
tarà per continuar amb la seva
bona dinàmica demà passat a
tres quarts de 6 de la tarda al mu-
nicipal de Montigalà contra el
CD Ebro de Saragossa.

Els escapulats continuen invictes a la lliga. Foto: RCDE

El CF Badalona derrota
l’Espanyol B en un partit boig

Redacció
BADALONA

Barcelonès Nord | La Unificación Llefià, líder sòlid a Segona catalana
La Unificación Llefià de Jordi Souto ha començat la lliga amb bon peu. L’equip ha guanyat els dos partits
(3-1 en el derbi contra el Lloreda i 0-4 a Llavaneres) i es confirma com un dels candidats a l’ascens. Per la

seva banda, la Fundació Esportiva Grama és sisena amb 4 punts, el CF Sant Adrià suma tres punts després
de derrotar l’EJ Can Pi, els mateixos que té el Lloreda, que diumenge passat va guanyar contra l’Europa B.
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L’Snatt’s Sant Adrià guanya el
torneig del Joventut les Corts
SANT ADRIÀ4L’inici de curs
deixa unes bones sensacions.
L’Snatt’s Sant Adrià es va pro-
clamar campió del torneig del
25è aniversari del Club Joventut
les Corts, una competició que es
va celebrar al pavelló de l’Illa de
Barcelona divendres i dissabte
de la setmana passada.

Les de Jordi Vizcaíno van de-
butar derrotant el Basket Al-
meda (93-50) en un partit que
van controlar des del salt inicial.
Després va ser el torn de les am-
fitriones, que es van estrenar
contra un altre equip de Lliga Fe-
menina 2, el Lima-Horta, que fi-
nalment va guanyar la segona se-
mifinal (61-67).

Dissabte va ser el torn dels
partits pel títol. Les cortsenques
es van treure el mal regust de
boca i van derrotar l’Almeda al
partit pel tercer lloc (63-32). La
final va tenir un protagonisme
lila absolut i l’Snatt’s va tornar a
exhibir el seu millor joc derrotant
amb contundència l’equip
d’Horta (33-78).

L’equip continuarà ara pre-
parant la Lliga catalana feme-
nina 2, l’últim campionat abans
de l’inici de la temporada regu-
lar. Les liles s’enfrontaran con-
tra el Joventut les Corts en el
primer partit de la competició,
que es disputarà el cap de set-
mana que ve a Cornellà.

El debut a l’ACB de la Penya (2
d’octubre contra l’UCAM Mur-
cia) és a tocar i per això Diego
Ocampo s’ha emportat els seus ju-
gadors a Viella, on són des de di-
lluns passat fent la darrera part de
la pretemporada.

L’equip aprofitarà l’estada a
la capital de la Vall d’Aran, on les
temperatures són més suaus
que a Badalona, per intensificar
les càrregues de feina. D’aques-
ta manera, des de dilluns el Jo-
ventut treballa matí i tarda en
sessions que combinen exercicis
de força i resistència. Tot i això,
Ocampo no ha oblidat el parquet
i la pilota i els jugadors també
participaran a altres jornades
de caire més tècnic i tàctic.

Aquest stage s’acabarà demà,
quan l’equip jugarà a les Borges
Blanques contra un altre equip de
la Lliga Endesa, el Dominion Bil-
bao Basket que entrena l’ex verd-
i-negre Carles Duran.

VICTÒRIA A LLAGOSTERA
Abans de viatjar cap a la Vall d’A-
ran l’equip va aconseguir la pri-
mera victòria de la pretemporada.

Va ser divendres passat a Llagos-
tera, en el segon enfrontament del
mes contra l’ICL Manresa (87-82)
en un partit que es va decidir al
temps suplementari.

La Penya va començar el par-
tit amb dubtes i va deixar escapar
el primer període. Vidal i Abalde
es van tirar l’equip a l’esquena i van
aconseguir donar-li la volta al re-
sultat però l’equip del Bages va
aconseguir retallar la distància a
només un punt al descans (30-31).

Al tercer període van aparèixer
Vidal, Vasiliauskas, Bogdanovic i
Lapornik, que van percutir contra
el cèrcol manresà constantment

des de la línia de tres, però el Man-
resa va empatar el partit. L’encert
d’Abalde a la pròrroga va ser clau
per sumar la victòria.

EL RETORN D’OBRADOVIC
Diumenge serà un dia especial. La
Penya farà la seva posada de llarg
davant l’afició a l’Olímpic i ha
triat un convidat de luxe com a ri-
val, el Fenerbahçe de Zeljko Obra-
dovic, el vigent subcampió de
l’Eurolliga.

El partit contra els turcs (a les
8 del vespre) serà el darrer com-
promís abans d’afrontar la semi-
final de la Lliga catalana.

Un moment del darrer partit contra el Manresa. Foto: David Grau / CJB

Cinc dies d’’stage’ a la 
Vall d’Aran per al Joventut

Redacció
BADALONA
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Mireia Belmonte continua dei-
xant-se veure després de la seva
tercera participació olímpica.
La badalonina, que continua
descansant després dels Jocs, va
deixar-se veure en un acte pu-
blicitari a Barcelona dimarts
passat, en el qual va explicar la
necessitat de consumir fruites i
verdures, especialment entre els
més petits.

Després d’aconseguir l’or
olímpic en la prova de 200 pa-
pallona, Belmonte va assegurar
que se sent “gairebé realitzada”
esportivament, perquè pujar al
podi en uns Jocs és el somni de
qualsevol esportista i perquè
d’aquesta manera es compleix el
somni pel qual ha lluitat du-
rant els quatre anys que han
passat des de la cita olímpica de
Londres.

La badalonina, que ha pogut
gaudir d’uns dies a la ciutat amb
la seva família, està aprofitant
aquests dies per complir amb els
seus patrocinadors, però malgrat
que ha abaixat la intensitat de les
seves càrregues de treball, encara
passa estones a la piscina. “Con-

tinuo nedant, però encara no sé
quan tornaré a entrenar, primer
necessito desconnectar”, va as-
segurar Belmonte, que es mar-
ca com a pròxim gran objectiu el
Mundial de natació que se cele-
brarà a Budapest entre el 14 i el
30 de juliol de l’any que ve.

TRIATLÓ A SEVILLA
Per altra banda, el cap de set-
mana passat Belmonte va ser a
Sevilla, on va participar al San-
tander Triatlón que es va cele-
brar a la capital andalusa.

Tot i això, la badalonina no va
completar les tres modalitats
de la prova (natació, cursa a

peu i cursa en bicicleta), sinó que
va centrar-se en la seva especia-
litat i va deixar les altres disci-
plines a dues llegendes de l’es-
port que van formar equip amb
ella: Abel Antón (bicampió mun-
dial i campió d’Europa de Ma-
rató) i Miguel Indurain (penta
campió del Tour de França i bi-
campió del Giro d’Itàlia).

Un cop va sortir de l’aigua,
Belmonte va tenir un record per
als atletes que ara són a Rio
participant en els Jocs Paralím-
pics. “Representen un gran
exemple de superació per a to-
thom i espero que puguin acon-
seguir molts rècords”, va dir.

Un moment de l’acte publicitari a Barcelona. Foto: Lidl

Belmonte se sent “gairebé
realitzada” després de Rio

Redacció
BADALONA

El Catgas empata en el primer
partit de la pretemporada

SANTA COLOMA4Empat amb
bona imatge per començar. El
Catgas va empatar el seu primer
partit de pretemporada contra el
Levante (3-3) en un partit que es
va jugar divendres passat a Teià. 

Després de disputar un trian-
gular a la Vall d’Aran, els d’Óscar
Redondo van començar els en-
frontaments contra rivals d’enti-
tat contra els valencians, que van
plantar cara i es van avançar al
minut 14 gràcies a Cecilio.

La reacció dels colomencs no
es va fer esperar i dos minuts des-
prés Sepe va empatar amb un do-
ble penal i en un tres i no res Javi
Rodríguez, amb un gest tècnic
sensacional, va capgirar el mar-

cador perquè el Catgas marxés al
descans manant.

Després d’uns minuts força
igualats, el Levante va aplicar la
mateixa recepta que havien fet els
colomencs al primer temps i li van
donar la volta al partit en un mi-
nut. Oviaño al 28 i Cecilio nova-
ment al 29 van tornar a donar-li
la iniciativa al Levante, però el
Catgas va aconseguir empatar a
cinc minuts per al final gràcies a
un autogol de Kiko.

L’equip ha continuat entre-
nant durant la setmana i demà
passat repetirà amistós contra
un Primera, el Penyíscola. El
matx contra els castellonencs
es jugarà a Montmeló.

Un moment del partit contra el Levante a Teià. Foto: FSG

DISSABTE 17 DE SETEMBRE
17:45 Partit corresponent a la cinquena jorna-

da de Segona divisió B entre el Club de Fut-
bol Badalona i el Club Deportivo Ebro de Sa-
ragossa. / Municipal de Montigalà.

DEMÀ 16 DE SETEMBRE
18:00 La sala Brossa de la biblioteca Can Peixauet

serà l’escenari de lna xerrada Vivències d’un
fotògraf, a càrrec de Joan Guerrero. Acte
gratuït. / Biblioteca Can Peixauet.

DIMECRES 21 DE SETEMBRE
Per determinar El nou Catgsa Santa Coloma,

amb Óscar Redondo a la banqueta, s’estre-
na a casa amb un amistós contra el Palma Fut-
sal. / Pavelló Nou.

17 I 18 DE SETEMBRE
Tot el dia Cita obligada per als aficionats al man-

ga. Durant els dos dies del cap de setmana,
el Polidor es convertirà en la seu d’una nova
edició del festival Akibahara@Deep. / Centre
de producció Cultural i Juvenil El Polidor.

DIMECRES 21 DE SETEMBRE
Tarda Segona sessió del taller Speakesy d’an-

glès, un curs pràctic i entretinguda que per-
met practicar l’idioma. / Centre de producció
Cultural i Juvenil El Polidor.

DEMÀ 16 DE SETEMBRE
17:00 Un any més, la vila es bolca amb la com-

memoració del desembarcament aliat del
1705. Hi haurà fires artesanes, vaixells d’època
i recreacions dels fets.

DIMECRES 21 DE SETEMBRE
19:00 En el marc de la Setmana de la mobilitat

sostenible i segura es farà una mostra de ve-
hicles elèctrics. / Plaça d’Alcanar.

DISSABTE 17 DE SETEMBRE
17:00 En el marc de la Festa Major de Sant Ce-

brià, durant tota la tarda de dissabte es po-
drà gaudir de l’activitat Tradijocs. / Jardí de
la Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

En el marc de la Setmana de la mobi-
litat sostenible i segura, tothom qui ho
vulgui podrà participar en una nova
edició de la Pedalada popular. / Parc
del Tramvia. 

La vila torna a celebrar
la Pedalada Popular

Dg. 18 de setembre a les 11:00

Mateo Rello i Roser Vicente presenta-
ran el llibreMyrtia de Osuna, en el con-
texto de la Generación del 27, una
biografia de la recitadora Maria Antònia
Vilaseca. / Centre Cultural Can Sisteré. 

La vida de Maria Antònia
Vilaseca, en un llibre

Demà 16 de setembre a les 19:30

Trempera Nostramo, els
pregoners de la Festa Major
Demà 16 de setembre a les 22:00

Badalona Sardanista s’encarrega, un
cop més, de l’Aplec de la sardana, una
exhibició de cultura popular que en-
guany compleix 72 anys.

La ciutat es bolca amb el
72è Aplec de la sardana

17 i 18 de setembre

La Colla de Diables Trempera Nostra-
mo s’encarregarà del pregó de la Fes-
ta Major. Després d’aquest, hi haurà un
concert de rock del grup Rocktàmbuls.
/ Plaça de la Vila. 
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